
 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

1  
 
 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  28 

Datum zasedání:  21. 6. 2023 

Přítomni:  Adámek, Bauerová (online), Franěk, Majerová (online), Peterová, 

Pražák, Růčková, Tvrdoň, Vavrušková 

Omluveni:  Fiala 

Hosté:  Klepek, Suchánek, Šperka, Kloknerová,  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2023/2024 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

3. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné na rok 2023 

4. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předseda senátu přivítal přítomné senátory, pana děkana i další hosty, vyjmenoval 

jednotlivé body programu a konstatoval, že Akademický senát je usnášeníschopný. Jednání 

proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční účasti některých členů AS SU 

OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod 

programu nebyl navržen.   

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

Dr. Pražák uvedl informaci o aktuálním složení senátu. Akademický senát je neúplný. Dne  

9. 6. 2023 úspěšně odstátnicovala Bc. Foltisová. Dle volebního řádu projevila zájem o setrvání 

ve funkci senátorky. Přijímací zkoušky a zápis do doktorského studia ještě neproběhl, proto je 

na seznamu náhradníků. V současné době má senát 10 členů z 11. 
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2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2023/2024 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

 

Proděkan doc. Suchánek představil tento dokument a informoval, že vedení přistoupilo ke 

změnám v zásadách týkajících se přiznání prospěchového stipendia studentům. Pozměnili se 

rozsahy za dosažení jednotlivých stipendií (průměry) a výše jejich odměn. Druhou změnou je 

nastavení vyplácení stipendií – zásady jsou rovny pro všechny studenty, kteří jsou zaspáni jak 

v září, tak v únoru, není tam tedy žádná odchylka, která by bránila samotnému vyplácení 

stipendií. Bylo tak nutné reagovat na rozdílný zápis zahraničních studentů ke studiu. Tyto 

změny prošly právním oddělením.  

 

Předseda senátu otevřel diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzval k hlasování. 

 

 

Hlasování o zásadách pro přiznání prospěchového stipendia studentům:  
Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za dosažené studijní výsledky v akademickém roce 

2023/2024 v bakalářském a navazujícím magisterském studiu. 

 

3. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné   

na rok 2023 

 

Dr. Pražák informoval, že rozpočet SU OPF na rok 2023 byl dne 15. 6. 2023 projednán na 

úrovni Komise pro hospodářské záležitosti (KHZ). Předseda poděkoval členům KHZ za 

prostudování tohoto materiálu. Z jednání vzešlo pouze pár poznámek, které byly předány paní 

tajemnici. Zápis z jednání komise je dostupný na webových stránkách senátu v sekci zápisy 

KHZ. Dr. Pražák poděkoval zpracovatelům dokumentu za rychlé reagování a předal slovo 

děkanovi fakulty. 

 

Děkan doc. Šperka odprezentoval připravenou prezentaci, která byla prezentována i na kolegiu 

děkan a informoval, že z hlediska rozpočtu fakulty pro letošní rok je důležité, že na straně 

výnosů meziročně narostly oba klíčové zdroje, jak peníze ve formě dotace od MŠMT, tak 

peníze spojené s dlouhodobým rozvojem vědeckovýzkumné činnosti. Zároveň je očekáván 

nárůst zájmu o ubytování na kolejích a s tím spojené náklady i na nově obsazené pracovní 

pozice jako jsou například uklízečky. Mzdové náklady určené externistům se taktéž zvýší a 

zároveň se do vyšších mzdových nákladů promítnou končící úvazky pracovníků na projektech. 

Meziroční nárůst nákladů v rozpočtu ve vzdělávací činnosti celkem o 9 mil. Kč. Byly 

představeny i další konkrétní náklady. Děkan poděkoval KHZ za pečlivé prostudování 

materiálu a připomínky.  

 

Doc. Růčková shrnula hlavní závěry KHZ, kdy komise upozorňuje na meziroční přírůstek 

v osobních nákladech, který není v dokumentu blíže vysvětlen, avšak byl již zmíněn v samotné 

prezentaci, na plánované vybudování ploch pro kolaborativní práci ve foyer a na realizovaný 
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nákup elektroautomobilu.  

 

Ing. Kloknerová upřesnila plánované vybudování nových ploch v rámci foyer. Zároveň zmínila 

snahu o udržitelnost a s tím spojenou investici do nového elektroautomobilu, která již proběhla 

začátkem roku 2023. 

 

Doc. Šperka informoval, že dle plánu by se měla zrekonstruovat i část budovy B. Zároveň 

dodal, že plán rekonstrukce je do budoucna mnohem větší.  

 

Dr. Adámek reagoval otázkou týkající se dvou nových ukazatelů, kterými jsou podíl 

normativních studentů v profesně zaměřených studijních programech a Graduation rate a tato 

otázka mu byla zodpovězena doc. Šperkou.  

 

 

Dr. Pražák vyzval k hlasování o rozpočtu.  

 

 

Hlasování o rozpočtu SU OPF: 

Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2023. 

 

4. Různé 

 

Děkan doc. Šperka senát informoval o výstupech z České konference rektorů, kde byly 

diskutovány s ministrem školství aktuální informace týkající se rozpočtu pro vysoké školy. Dle 

informací MŠMT se rozpočty vysokým školám nebudou měnit. V rozpočtech však ani nebude 

reagováno na podněty týkající se zvyšování platů na VŠ. Dále se z rozhodnutí Ministerstva 

školství budou snižovat jednotlivé prostředky v grantových agenturách a zmínil, že 

Ministerstvo školství doporučuje – v případě, že nebudou fakulty schopné provozu, čerpat 

externích peněz z Eurofondů.   

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 4. 10. 2023 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

Za správnost:  

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

 

Zapsala:  

Nela Peterová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 21. 6. 2023 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2023/2024 v bakalářském a navazujícím magisterském 

studiu. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné na rok 2023. 

 

 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

předseda AS SU OPF 

 

 

 


